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Zápis z jednání Výboru MAS
konaného dne 13.06.2024

Dnešnímu jednání MAS je přítomno 10 členů výboru z celkového počtu 11, tudíž dnešní Výbor MAS je
usnášení schopný. Sestavením zápisu je pověřen/a Žaneta Rosová, DiS..

Přítomni:
Karolína Berousková - FO Hranice
Radim Haitl - Obec Střítež n.L. (sektor V; 1-obce)
Alexandra Holčáková - FO Jindřichov (sektor S; 6-občané)
Petra Kočnarová - Obec Skalička (sektor V; 1-obce)
Vladimíra Kubešová - Tělocvičná jednota SOKOL Hranice (sektor S; 5-spolky)
Vojtěch Skácel - FO Rakov (sektor S; 6-občané)
Jaroslav Šindler - Obec Partutovice (sektor V; 1-obce)
Marcela Tomášová - DSO MR Hranicko (sektor V; 1-obce)
Eduard Tomeček - TJ Sokol Horní Újezd, z.s.
Alena Veličková - SH ČMS – Sbor dobrovolných hasičů Horní Újezd (sektor S; 5-spolky)
Přítomno členů: 10

Omluveni:
Jiří Dostalík - Obec Bělotín (sektor V; 1-obce)

Přítomni za kancelář MAS:
Žaneta Rosová, DiS.
Bc. Olga Vilímková
Mgr. František Kopecký
Mgr. Hana Gaďurková
Ing. Barbora Matušková

Host:
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Návrh programu jednání Výboru MAS konaného dne 13.06.2024, od 14:30
1. Kontrola plnění usnesení
2. Dodatek č. 7 ke smlouvě o nájmu prostoru sloužícího ke spolkové činnosti
3. Výběr projektů k získání podpory Výzva č.3 MAS-IROP PAMÁTKY
4. Výběr projektů k získání podpory Výzva č.4 MAS-IROP HASIČI
5. Výzva č.2 MAS-OPTAK
6. Aktualizace Interních postupů MAS-SZP
7. Výběrové řízení Energetický poradce
8. Hranický kras
9. Projekt na podporu značky MB v roce 2024 z dotačního titulu Olomouckého kraje
10. Různé

10.1. OPTP I./příprava projektu OPTP II.
10.2. MAP III/MAP IV
10.3. NZÚ Light
10.4. EnKo MAS
10.5. Animace škol
10.6. Intervenční studie ORP Hranice - obsazení Pracovní skupiny

Námitky proti programu nebo návrhy na jeho změnu:
Předseda Výboru MAS se dotázal, zda má někdo námitky proti programu nebo návrhy na jeho změnu?
Nikdo nevystoupil.

1. Kontrola plnění usnesení (Navrhovatel: Žaneta Rosová, DiS.)
V. Skácel uvedl, že se jedná se o kontrolu plnění usnesení z jednání Výboru MAS ze dne 26.3.2024:
UVMAS/10/2024
a) Výbor MAS projednal zprávu o průběhu hodnocení a pořadí projektů Výzvy č. 1 MAS-OPTAK
b) Výbor MAS schválil pořadí projektů Výzvy č. 1 MAS-OPTAK
c) Výbor MAS schvaluje seznam vybraných Žádostí o dotaci Výzvy č. 1 MAS-OPTAK
Usnesení  splněno,  3 projekty ve fázi  kontroly v MS2014+, 2 projekty odstoupily viz  dnešní  bod
jednání.
UVMAS/11/2024
a) Výbor MAS projednal směrnici Interní postupy MAS pro programový rámec SZP
b) Výbor MAS schválil směrnici Interní postupy MAS pro programový rámec SZP
Usnesení splněno, na programu dnešního jednání aktualizace.
UVMAS/12/2024
a) Výbor MAS projednal Výzvu č.1 MAS-SZP
b) Výbor MAS schválil Výzvu č.1 MAS-SZP
Usnesení splněno, kvůli zdržení se schválením změny Standardizace MAS bude Výzva vyhlášena až v
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první půlce června.
UVMAS/13/2024
a) Výbor MAS projednal nabídku využití aplikace Digi-Správa pro MAS Hranicko z. s.
b) Výbor MAS schvaluje využití Digi-Správa pro MAS Hranicko z. s.
c)  Výbor  MAS pověřuje  předsedu Výboru MAS podpisem Licenční  smlouvy s  firmou SYSTEM-DIGITAL
s.r.o.
Usnesení  splněno,  smlouva  podepsána,  nyní  probíhá  příprava,  plnění  a  připomínkování  celého
systému.
UVMAS/14/2024
a) Výbor MAS projednal členství MAS ve Volném sdružení CR Moravská brána a Sdružení CR Střední
Morava
b) Výbor MAS schvaluje členství MAS ve Volném sdružení CR Moravská brána
Usnesení splněno

A o kontrolu plnění usnesení z per rollam hlasování Výboru MAS 19.4.2024:
UVMAS/15/2024
a) Výbor MAS projednal změnu Výzvy č. 4 MAS-IROP – Pořízení požární techniky, věcných prostředků
požární ochrany
b) Výbor MAS schválil změnu Výzvy č. 4 MAS-IROP – Pořízení požární techniky, věcných prostředků
požární ochrany
Usnesení splněno, podáno 14 projektů, nyní ve fázi hodnocení.

UVMAS/16/2024
a) Výbor MAS projednal zprávu o kontrole plnění usnesení z předcházejícího jednání Výboru MAS
b) Výbor MAS schválil zprávu o kontrole plnění usnesení z předcházejícího jednání Výboru MAS v
předneseném znění
(Pro: 10 proti: 0 zdržel se: 0 )

2. Dodatek č. 7 ke smlouvě o nájmu prostoru sloužícího ke spolkové činnosti (Navrhovatel:
Žaneta Rosová, DiS.)
V rámci zefektivnění a zjednodušení systému pronajímání a fakturace spodní zasedací místnosti v
prostorách sídla MAS, byl připraven Dodatek č. 7 ke smlouvě o nájmu prostu sloužícího ke spolkové
činnosti uzavřené s Rent Buildings Plus s.r.o.. MAS navrhla průměrný počet jednání za měsíc ve spodní
zasedací místnosti na 6 (jedná se především o setkání v rámci projektu MAP IV a orgánů MAS v rámci
OPTPI.)  a dle toho byl  vypočten pronájem této místnosti  na 3.000,-Kč/měs.  O tuto částku bude
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navýšena položka nájemné ve smlouvě. Ž Rosová nakonec uvedla, že v rámci této změny dojde také
ke změně doby nájmu od 1.7.2024 - 30.6.2026.

UVMAS/17/2024
a) Výbor MAS projednal Dodatek č. 7 ke smlouvě o nájmu prostoru sloužícího ke spolkové činnosti s
firmou Rent Buildings Plus s.r.o. s účinností od 1.7.2024
b) Výbor MAS schválil Dodatek č. 7 ke smlouvě o nájmu prostoru sloužícího ke spolkové činnosti s
firmou  Rent  Buildings  Plus  s.r.o.  s  účinností  od  1.7.2024  a  pověřuje  předsedu  Výboru  MAS  jeho
podpisem
(Pro: 10 proti: 0 zdržel se: 0 )

3. Výběr projektů k získání podpory Výzva č.3 MAS-IROP PAMÁTKY (Navrhovatel: Mgr.
František Kopecký)
Identifikování  střetu  zájmu  u  členů  Výboru  MAS  –  podpis  Etického  kodexu.  Střet  zájmu  u  sebe
identifikovali:  
Marcela Tomášová - DSO MR Hranicko (sektor V; 1-obce)
Petra Kočnarová - Obec Skalička (sektor V; 1-obce)

Přítomní členové Výboru MAS, kteří se cítili být ve střetu zájmu, opustili jednací místnost.
Tím pádem, přítomno členů při projednání tohoto bodu: 8
Následně bylo ověřeno: Při rozhodování o výběru projektů náleží nejméně 50 % hlasů partnerům, kteří
nezastupují veřejný sektor.
Veřejný sektor: 2 členové = 25%
Soukromý sektor: 6 členů = 75%

Ve Výzvě č.3 MAS-IROP bylo podáno celkem 7 Žádostí o dotaci, všech 7 žádosti prošlo kontrolou
administrativních a formálních náležitostí a všechny byly předmětem hodnocení Výběrovou komisí.
Seznam přijatých žádostí o podporu zde. Výběrová komise MAS na svém jednání 12.6.2024 sestavila
pořadí  Žádostí  o  dotaci  podaných  v  rámci  Výzvy  č.  3  dotačního  programu  MAS-IROP.  Součet
požadovaných dotací činí 6 062 224 Kč, alokace Výzvy č. 3 byla 6 780 578 Kč, nevyčerpáno tak
zůstalo  718  354,-  Kč,  o  jejich  využití  rozhodne  Výbor  MAS  v  budoucnu.  Manažerem MAS byla
přednesena zpráva předsedy VK I. Fibicha o průběhu hodnocení (předseda VK se nemohl jednání
Výboru MAS v roli  hosta zúčastnit).  Výbor MAS na základě obdržených informací  schválil  pořadí
projektů a rozhodl o výběru projektů k získání dotační podpory vzhledem k alokacím určeným pro
Výzvu č.3. Přehled vybraných žádostí zde.

https://www.regionhranicko.cz/docs/1715593643_MAS-Hranicko-MAS-IROP03-seznam-prijatych-projektu_p8nsf6nuwx.pdf
https://www.regionhranicko.cz/docs/1718794458_MAS-Hranicko-seznam-vybranych-zadosti-Vyzva-c3-MAS-IROP_sb523es57q.pdf


5/13

UVMAS/18/2024
a) Výbor MAS projednal zprávu o průběhu hodnocení a pořadí projektů Výzvy č. 3 MAS-IROP
b) Výbor MAS schválil pořadí projektů Výzvy č. 3 MAS-IROP
c) Výbor MAS schválil seznam vybraných Žádostí o dotaci Výzvy č. 3 MAS-IROP
(Pro: 8 proti: 0 zdržel se: 0 )

4. Výběr projektů k získání podpory Výzva č.4 MAS-IROP HASIČI (Navrhovatel: Mgr. František
Kopecký)
Identifikování  střetu  zájmu  u  členů  Výboru  MAS  –  podpis  Etického  kodexu.  Střet  zájmu  u  sebe
identifikovali  členové:
Radim Haitl - Obec Střítež n.L. (sektor V; 1-obce)
Petra Kočnarová - Obec Skalička (sektor V; 1-obce)
Jaroslav Šindler - Obec Partutovice (sektor V; 1-obce)
Marcela Tomášová - DSO MR Hranicko (sektor V; 1-obce)
Alena Veličková - SH ČMS – Sbor dobrovolných hasičů Horní Újezd (sektor S; 5-spolky)

Tím došlo k situaci, kdy je kvůli střetu zájmu ohrožena usnášeníschopnost Výboru pro projednání
tohoto bodu. MAS tak uplatnila postup dle Interních postupů MAS-IROP:
Členové Výboru MAS, kteří jsou ve střetu zájmů nebo již překračují kvótu pro zastoupení veřejného

sektoru,  se  mohou jednání  formálně  zúčastnit  (v  zájmu zajištění  usnášeníschopnosti),  diskuze  i

hlasování se ale zdrží (podle kapitoly Opatření proti střetu zájmů IP).

1 člen ve střetu zájmu Marcela Tomášová - DSO MR Hranicko tak opustil jednací místnost, tím pádem
přítomno členů při projednání tohoto bodu: 9
4 výše uvedení členové se pak nezapojili do diskuse a při hlasování se zdrželi.
Následně bylo ověřeno: Při rozhodování o výběru projektů náleží nejméně 50 % hlasů partnerům, kteří
nezastupují veřejný sektor.
Veřejný sektor: 4 členové = 44%
Soukromý sektor: 5 členů = 56%

Ve Výzvě č.4 MAS-IROP bylo podáno celkem 14 Žádostí o dotaci, všech 14 žádosti prošlo kontrolou
administrativních a formálních náležitostí a všechny jsou předmětem hodnocení Výběrovou komisí.
Seznam přijatých žádostí o podporu zde. Výběrová komise MAS na svém jednání 12.6.2024 sestavila
pořadí  Žádostí  o  dotaci  podaných  v  rámci  Výzvy  č.  4  dotačního  programu  MAS-IROP.  Součet
požadovaných dotací činí 9 025 000 Kč, alokace Výzvy č. 4 byla 9 046 408 Kč, nevyčerpáno tak
zůstalo  21 408,-  Kč,  o  jejich využití  rozhodne Výbor  MAS v budoucnu.  Byla  přednesena zpráva

https://www.regionhranicko.cz/docs/1717579813_MAS-Hranicko-MAS-IROP04-seznam-prijatych-projektu_tbm8j8s474.pdf
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předsedy VK I. Fibicha o průběhu hodnocení (předseda VK se tentokrát jednání Výboru MAS v roli
hosta nemohl zúčastnit).  Výbor MAS na základě obdržených informací  schválil  pořadí  projektů a
rozhodl o výběru projektů k získání dotační podpory vzhledem k alokacím určeným pro Výzvu č.4.
Přehled vybraných žádostí zde.

UVMAS/19/2024
a) Výbor MAS projednal zprávu o průběhu hodnocení a pořadí projektů Výzvy č. 4 MAS-IROP
b) Výbor MAS schválil pořadí projektů Výzvy č. 4 MAS-IROP
c) Výbor MAS schválil seznam vybraných Žádostí o dotaci Výzvy č. 4 MAS-IROP
(Pro: 5 proti: 0 zdržel se: 4 )

5. Výzva č.2 MAS-OPTAK (Navrhovatel: Mgr. František Kopecký)
MAS má za sebou Výzvu č.1 MAS-OPTAK s alokací 2 940 000 Kč. Bylo přijato 5 žádostí,  zůstala
nedočerpaná alokace 436 650,- Kč. Během administrativní kontroly na MAS a API bohužel 2 žadatelé
odstoupili. Sargánek s.r.o. ani nepodal Žádost do MS2021+ a vrátil alokaci 600 000 Kč, VIOL s.r.o.
odstoupil během kontroly na API a vrátil alokaci 125 550 Kč. Dále v mezidobí ze strany ŘO OP TAK
došlo k navýšení celkové alokace pro MAS o 200 000 Kč. V úhrnu tak máme aktuálně k dispozici
alokaci 1 362 200 Kč.
Jelikož musíme splnit milník 70% alokace v projektech s právním aktem do konce roku 2024, je nutno
vyhlásit Výzvu č.2. Management navrhl  ponechat beze změn téměř všechny podmínky Výzvy včetně
preferenčních  kritérií,  Výbor  stanovil  datum  vyhlášení  (20.6.2024)  a  datum  uzávěrky  Výzvy
(31.7.2024) a především stanovil max. výši způsobilých výdajů na projekt ve výši 1 362 200 Kč.
Vzhledem k tomu, že dotace činí 50%, částka 1 362 200 Kč umožní pokrýt v plné výši 2 projekty.
Výzva č.2 MAS-OPTAK ke stažení zde

UVMAS/20/2024
a) Výbor MAS projednal Výzvu č.2 MAS-OPTAK
b) Výbor MAS schválil Výzvu č.2 MAS-OPTAK
(Pro: 10 proti: 0 zdržel se: 0 )

6. Aktualizace Interních postupů MAS-SZP (Navrhovatel: Mgr. František Kopecký)
Valná hromada delegovala na Výbor MAS schválení Interních postupů pro programový rámec SZP a
Výbor MAS tyto IP na svém jednání schválil.

https://www.regionhranicko.cz/docs/1718794483_MAS-Hranicko-seznam-vybranych-zadosti-Vyzva-c4-MAS-IROP_tjrxmfp534.pdf
https://www.regionhranicko.cz/docs/1718657583_MAS-Hranicko-vyzva-c-2-MAS-OPTAK_nti8akpm5y.pdf
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Po schválení Programového rámce SZP ze strany MZe přišly na řadu konzultace dokumentu "ZPŮSOB
VÝBĚRU PROJEKTŮ NA MAS", který je nadřazen našim interním postupům a je MASce schvalován
Řídícím orgánem. Dokument stanovuje postupy pro
* Řešení střetu zájmů členů výběrového/rozhodovacího orgánu
* Postup při shodném počtu udělených bodů
* Přesun alokace v rámci výzvy
* Podpora hraničního projektu
Management  do  dokumentu  promítl  maximum  již  dříve  stanovených  a  schválených  postupů
uvedených v již schválených IP a ve Výzvě č.1 MAS-SZP. Bohužel ne vše bylo v souladu a v některých
bodech si tento dokument protiřečil s IP.
Výbor MAS tak schválil dokument "ZPŮSOB VÝBĚRU PROJEKTŮ NA MAS" viz ke stažení zde a dále
schválil aktualizované Interní postupy viz ke stažení zde

UVMAS/21/2024
a)  Výbor MAS projednal  dokument "ZPŮSOB VÝBĚRU PROJEKTŮ NA MAS" a aktualizaci  Interních
postupů MAS-SZP.
b) Výbor MAS schválil dokument "ZPŮSOB VÝBĚRU PROJEKTŮ NA MAS" a aktualizaci Interních postupů
MAS-SZP.
(Pro: 10 proti: 0 zdržel se: 0 )

7. Výběrové řízení Energetický poradce (Navrhovatel: Mgr. František Kopecký)
Výbor MAS na podzim 2023 pověřil management přípravou výběrového řízení na pozici EnKo MAS KE,
tj. Energetického poradce MAS pro komunitní energetiku s tím, že by tento člověk zároveň pomáhal s
administrací NZÚ Light příp. působil jako Energetický koordinátor MAS příp. manažersky řídil vznik
ENERKOMu na Hranicku. S tímto zadáním bylo v zimě letošního roku výběrové řízení vyhlášeno, ozvali
se celkem 4 uchazeči.  2  pak byli  pozváni  i  k  druhému kolu,  kdy se ukázali  být  oba vhodnými
kandidáty.

V dalším období ovšem došlo k dynamickému vývoji, kdy Mikroregionu Hranicko vyšla žádost o dotaci
na Založení Energetického společenství, čímž je oblast komunitní energetiky pro nejbližší měsíce a
roky pořešena a dále narůstající agenda vyvolala potřebu posílit personální pokrytí SCLLD, kde se jako
nejvhodnější ukazuje varianta návratu Karolíny Berouskové z rodičovské dovolené. S tím spojenými
úpravami náplni činnosti uvnitř týmu bude také pokryta výpomoc v NZÚ Light. Zbývá tak pouze
činnost EnKo MAS KE, na kterou ovšem není MAS schopna nabídnout jiný než např. 0,2 úvazek. Jednou
z možností do budoucna je, že tuto činnost pro MAS bude zajišťovat manažer projektu Založení ES.

https://www.regionhranicko.cz/docs/1718109302_Zpusob-vyberu-projektu-MAS-Hranicko-PASIV_4ifwjy6c5f.pdf
https://www.regionhranicko.cz/docs/1718109648_MAS-Hranicko-Interni-postupy-MAS-SZP-verze-2-062024_y56il2u26f.pdf


8/13

Oběma  adeptům  tak  bylo  ve  finále  sděleno,  že  MAS  jim  aktuálně  nemůže  nabídnout  odpovídající
uplatnění.

UVMAS/22/2024
Výbor MAS bere na vědomí informace o výsledku výběrového řízení na Energetického poradce MAS

8. Hranický kras (Navrhovatel: Vojtěch Skácel)
V. Skácel uvedl, že díky ukončení výzkumného projektu MENDELU Brno a s tím související konferenci a
stále  probíhající  výstavě došlo  i  mezi  aktéry  v  regionu opět  k  vzedmutí  zájmu o  téma rozvoje
Hranického krasu. Manažer Kopecký aktuálně obdržel pro MAS oprávnění dále nakládat s výstupy
projektu v oblasti návrhů krajinných a dalších opatření s cílem postupně je na území krasu realizovat
ve spolupráci s dotčenými obcemi. Také má od výzkumného týmu mandát hledat pro výstavu stálé
umístění  v  regionu.  Z  neformálních  rozhovorů  s  náměstkem  hejtmana  Šafaříkem,  předsedou
potápěčů,  vedoucí  Zbrašovských  jeskyní  apod.  opět  vyplynula  stálá  potřeba  koordinovaného  a
strategického přístupu k dlouhodobému a udržitelnému rozvoji celé lokality, zatímco nyní jsou činěny
jen solitérní, nekoordinované kroky a oblast se i přes svou jedinečnost nijak zásadně nerozvíjí, zásadní
problémy nejsou řešeny.  
Uvedl,  že je nyní na projednání a rozhodnutí  výboru MAS, jak dále bude v rámci managementu
(kanceláře) MAS k záležitosti Hranického krasu postupováno. Jsou zde dvě možnosti:
a) MAS Hranicko se stane koordinátorem nebo vykonatelem činnosti destinačního managementu,
jehož hlavní náplní bude celkový rozvoj a zviditelnění Hranického krasu
b) MAS se touto problematikou nebude zabývat  
Ad a) v případě schválení se bude mít možnost pověřený manažer touto problematikou zabývat až od
března/dubna 2025. Za současné personální  situace a pracovního zařazení a vytížení pracovníků
kanceláře MAS není možné zahájit  činnost v uvedené záležitosti  dříve, než je výše uvedeno. Od
poloviny září 2024 by se zpět měla vrátit bývalá manažerka MAS K. Berousková. Ta bude mít úvazek
0,2 a převezme část povinností v projektu OPZ+, aby současná manažerka projektu O. Vilímková se
mohla naplno věnovat projektu NZÚ Light, kde mimo jiné přibydou i kotlíkové dotace. Na plný úvazek
by K. Berousková měla nastoupit od 1.2.2025 a její pracovní oblast by měla být OPZ+ a SCLLD.
Následně pak po předání dokumentace a zapracování K. Berouskové od března/dubna 2025, může být
uvolněn pracovník kanceláře MAS F. Kopecký k výše uvedené pracovní činnosti. Jednou z možností
financování pracovního úvazku koordinátora je Projekt spolupráce MAS a aktérů v území.

Informace o uskutečněných jednáních a současném stavu: Jednou ze zásadních věcí je podpora a
mandát taktéž ze strany města Hranice, proto se manažer Kopecký v dubnu sešel se starostou a
místostarostou města Hranice, kde jim svůj pohled a návrhy přednesl. Následovalo slyšení před Radou
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města  Hranice  14.  5.  2024,  kde  si  manažer  Kopecký  přizval  též  vedoucího  výzkumného  týmu
MENDELU Dr.  Sedláčka a předsedu ZO České speleologické společnosti  Michala Gubu.  Společně
prezentovali, zásadní okruhy, které je kolem Hranického krasu potřeba řešit, chceme-li, aby region
dokázal využít jedinečnosti a potenciálu tohoto fenoménu. Prezentace byla součástí podkladových
materiálů. Vše také souvisí s dalším nutným rozvojem péče o cestovní ruch, jinak řečeno, citelně
chybí v regionu činnost destinačního managementu. Na samotné Radě města nám bylo sděleno, že
vznikne pracovní skupina, Kopecký se přimlouval za to, aby nebyla utvořena jen zástupci města, ale
od začátku do ní byli zapojeni další relevantní aktéři z ostatních obcí a dalších zájmových skupin
včetně soukromého sektoru. Aktuálně měla v týdnu 10. – 14. 6. proběhnout schůzka místostarosty,
nového ředitele  MKZ Plachého a  manažera Kopeckého k  dalšímu postupu,  ze  strany města ale
nepřišla konkrétní pozvánka s termínem.

V rámci diskuze členů Výboru MAS Hranicko byly F. Kopeckému přiděleny tyto úkoly s datem plnění k
31.8.2024:
Úkol č. 1 Kopecký osloví direktivně vedení města Hranice s tím, že očekává písemné rozhodnutí či
usnesení z rady města Hranice, zda chtějí s MAS v této oblasti spolupracovat a podílet se na ní a to s
termínem do konce srpna 2024. Apel na vznik a složení pracovní skupiny Hranický kras. 
Úkol č. 2 Kopecký připraví svůj návrh projektu spolupráce do konce srpna, tak aby mohl být předložen
VH MAS 26.9.2024

UVMAS/23/2024
a)  Výbor  MAS  projednal  možnost  zapojení  pracovníka  kanceláře  MAS  do  projektu  destinačního
managementu – Hranický kras
b) Výbor MAS ukládá manažerovi F. Kopeckému zajistit do konce srpna 2024 písemné stanovisko
města Hranice k návrhům předneseným Radě města Hranice dne 14. 5. 2024
(Pro: 10 proti: 0 zdržel se: 0 )

9. Projekt na podporu značky MB v roce 2024 z dotačního titulu Olomouckého kraje
(Navrhovatel: Bc. Olga Vilímková)
O. Vilímková informovala, že 31. 1. 2024 byla podána žádost o dotaci na Olomoucký kraj do Programu
na podporu  místních  produktů  2024 s  názvem Propagace  značky  MORAVSKÁ BRÁNA regionální
produkt v roce 2024. Předmětem projektu jsou činnosti a akce zajišťující propagaci a další zviditelnění
regionální značky MORAVSKÁ BRÁNA regionální produkt®, oceněných výrobků a výrobců. Současně
bude propagován Olomoucký kraj a systém značení ARZ.  
V rámci projektu proběhnou následující aktivity:  
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● pořízení profesionálních fotografií, krátkých videí oceněných výrobků pro naplňování obsahu profilu
značky na Facebooku, Instagramu, webu MAS a pro další využití při propagaci značky - fotografování
již bylo zahájeno: 2 výrobci již spolupracovali na pořízení fotografií.
● propagace značky: visačky, samolepky, papírové tašky  
● prezentační stánek a ochutnávky na významných regionálních akcích - 1. prezentace proběhla při
akci Hranický kras v souvislostech 14. 3. 2024, v Zámeckém klubu v Hranicích  
●  certifikační  komise  pro  výrobce  v  roce  2024   -  Certifikační  komise  proběhla  3.  4.  2024  a  udělila
Certifikát 2 výrobcům.
· Ing. Lubomír Holčák - Jindřichovský prut – pěstování vrbového proutí, které slouží jako přírodní
materiál s různým využitím v řemeslnictví a dekorativním umění.
· Ing. Marie Holčáková, MBA - Květinové obrazy RoseMari z Jindřichova - umělecká díla, která
mohou oslavovat jedinečnost a křehkost květin, zároveň však mohou mít hlubší symbolický význam,
který je otevřený různým interpretacím.
● propagace na sociálních sítích - probíhá kontinuálně od začátku roku.  

Rozpočet:  100  000  Kč,  z  toho  spolufinancování  MAS  Hranicko  25  000,-  Kč  ze  zisku  hospodářské
činnosti a výrobci se budou podílet částkou minimálně 25 000,- Kč. V průběhu července a srpna 2024
budou zaslány faktury výrobcům na uhrazení jejich spoluúčasti na projektu.
Poskytnutí  dotace  a  uzavření  smlouvy  bylo  schváleno  usnesením  Rady  Olomouckého  kraje  č.
UR/106/68/2024 ze dne 8. 4. 2024. Kdy 50.000,- Kč jsme obdrželi na náš účet dne 26.4.2024. 

Další informace jsou na webových stránkách: MAS Hranicko - Moravská brána, Asociace regionálních
značek.

UVMAS/24/2024
Výbor  MAS bere  na  vědomí  nastavení  průběhu  projektu  „Propagace  značky  MORAVSKÁ BRÁNA
regionální produkt v roce 2024“.

10. Různé

10.1. OPTP I./příprava projektu OPTP II. (Navrhovatel: Žaneta Rosová, DiS.)
Ž. Rosová uvedla, že dne 1.9.2022 byla vyhlášena Výzva č. 3 OPTP 2021-2027 pro MAS jakožto
příjemce  podpory  -  tato  výzva  by  měla  zajistit  financování  realizace  SCLLD  MAS  Hranicko,  míra
spolufinancování  5%  z  celkové  alokace  stanovené  pro  MAS.  MAS  Hranicko  z.  s.  byla  stanovena
celková  alokace  ve  výši  12.839.278,-Kč  pro  období  2021-2027.

http://www.regionhranicko.cz/mas-hranicko/moravska-brana
https://www.regionalni-znacky.cz/moravska-brana
https://www.regionalni-znacky.cz/moravska-brana
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Celková alokace je rozdělena na 4 samostatné projekty:
1.projekt (23 měsíců) 1.11.2022 - 30.9.2024
2.projekt (24 měsíců) 1.10.2024 - 30.9.2026
3.projekt (24 měsíců) 1.10.2026 - 30.9.2028
4.projekt (24 měsíců) 1.10.2028 - 31.12.2029  
První projekt Zajištění činnosti MAS Hranicko I. (tj. OPTP I.) bude ukončen k 30.9.2024 a koncem září
bude nutné podat Žádost do Výzvy č. 3 OPTP 2021-2027 na druhý projekt Zajištění činnosti MAS
Hranicko II. (tj. OPTP II.) Management MAS v současné době pracuje na přípravě projektu Zajištění
činnosti  MAS Hranicko II.,  jehož finální  podoba bude předložena VH MAS ke schválení  jeho podání  v
druhé polovině září 2024 a personální záležitosti k tomuto projektu projedná Výbor MAS v průběhu
září 2024.

10.2. MAP III/MAP IV (Navrhovatel: Mgr. Hana Gaďurková)
MAP III
Projekt byl k 30.11.2023 ukončen. V lednu 2024 byla odeslána závěrečná zpráva o realizaci a žádost o
platbu, které byly 7.5.2024 schváleny.
Výše dotace byla 2.121.020,16 Kč, v žádostech o platbu bylo schváleno vyúčtování výdajů ve výši
2.120.900,60 Kč, nevyčerpali jsme tedy částku ve výši 119,56 Kč.

MAP IV
Projekt byl zahájen 1.12.2023. Realizujeme implementační aktivity (kroužky pro děti s odkladem a
předškoláky, sdílený ICT správce, neformální setkávání, aktivity kabinetu kolegiální podpory v oblasti
digitálního vzdělávání, vzdělávací aktivity, Listování s Lukášem Hejlíkem pro žáky ZŠ, nákup knih a
her...),  setkávají  se 3 PS,  na konci  června proběhne per  rollam hlasování  Řídicího výboru MAP,
evaluace, probíhá spolupráce se systémovými projekty Kurikulum, Střední článek a Implementace
dlouhodobého záměru (IDZ) OlK. 20.6.2024 absolvují H. Gaďurková a Ž. Rosová webinář pro příjemce.
V červenci nás čeká podání 1. zprávy o realizaci a žádosti o platbu.
Informace  o  realizovaných  aktivitách  lze  sledovat  na  webových  stránkách  MAS  v  záložce  MAP
Hranicko, na webových stránkách projektu maphranicko.cz a na FB projektu.

10.3. NZÚ Light (Navrhovatel: Ing. Barbora Matušková)
Dne 22. 5. 2024 došlo ze strany SFŽP k ukončení příjmu žádostí ve výzvě 1/2024 - Nová zelená
úsporám Light z důvodu vyčerpání finančních prostředků. K otevření příjmu žádostí v nové výzvě NZÚ
Light dojde opět 25. června v 10 hodin. V současné době jsou připravovány podmínky nové výzvy
NZÚ Light, která ještě lépe zacílí na nejzranitelnější domácnosti a budou rozšířeny možnosti v rámci

https://www.npi.cz/projekty/53036-podpora-kurikularni-prace-skol3
https://www.edu.cz/pro-vedeni-skoly/ips-stredni-clanek-podpory/
https://idzok.cz/o-projektu
https://idzok.cz/o-projektu
https://www.regionhranicko.cz/mas-hranicko/map-hranicko
https://www.regionhranicko.cz/mas-hranicko/map-hranicko
https://www.maphranicko.cz/
https://www.facebook.com/maphranicko
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zateplení. V nové výzvě také dojde k úpravě některých podmínek, které budou mít vliv na výpočet
dotace.
Za rok 2023 jsme jsme na základě Rozhodnutí o poskytnutí finančních prostředků ze SFŽP ČR formou
dotace  obdrželi  na  náš  účet  620.000,-Kč  za  Energetickou  osvětu  a  poradenství  NZÚ  Light,  tyto  fin.
prostředky jsou použity na krytí výdajů spojených s poskytováním poradenství.

10.4. EnKo MAS (Navrhovatel: Ing. Barbora Matušková)
EnKo MAS Barbora Matušková průběžně vyplňuje evidenční listy: 2023 již vyčerpáno 2 250 Kč, za
2024 vyčerpáno zatím 34 000 Kč z celkových 150 000 Kč.

10.5. Animace škol (Navrhovatel: Mgr. Hana Gaďurková)
Šablony OP JAK I - k dnešnímu dni je všech 24 projektů v realizaci. Byly vystaveny všechny 1.
faktury za poskytování služeb, 3.6.2024 bylo vystaveno 5 2.faktur v celkové výši 69.452,-, ostatní
faktury budeme vystavovat až v roce 2025, kdy školy končí s realizací.
V  září  bude  vyhlášena  výzva  na  Šablony  OP  JAK  II.  K  této  výzvě  jsou  k  dispozici  zatím  nefinální
informace z 20.5., kdy proběhlo online setkání významných stakeholderů v oblasti vzdělávání, na
němž byl představen věčný záměr výzvy. V této výzvě je navržena alokace 4,5 mld. (v 1. vlně bylo
9,37 mld), bude také nižší max. výše dotace - snížena na 250.000,- pro subjekt + 2.000,- na dítě/žáka,
u  ŠD  150.000,-  +  1.000,-  na  účastníka  zájmového  vzdělávání.  U  této  výzvy  bude  již  5%
spolufinancování  žadatele  (v  Pravidlech  pro  žadatele  a  příjemce  zjednodušených  projektů  bude
zařazena  kap.  5.9.4  Pravidla  spolufinancování.  Dle  této  kapitoly  nebude  v  rozporu  s  pravidly,  když
příjemce dotace zrealizuje aktivity projektu za prostředky poskytnuté z dotace, aniž by prokazoval
vložení svého podílu spolufinancování).
Pravděpodobně v srpnu bude potřeba znovu schválit výše plateb pro jednotlivé školy. Je předpoklad,
že 5 škol bude podávat ŽoD již v září 2024, ostatní pak až v roce 2025.

10.6. Intervenční studie ORP Hranice - obsazení Pracovní skupiny (Navrhovatel: Mgr.
František Kopecký)
Koncem května byla MAS Hranicko oslovena městem Hranice s nabídkou účasti v pracovní skupině,
která je zřízena jako poradní orgán pro vznik Intervenční studie ORP Hranice. Tvorbu intervenčních
studií iniciuje Olomoucký kraj, jsou zaměřena na HSOÚ, tedy Hospodářsky a sociálně ohrožená území -
dle  kategorizace  Strategie  regionálního  rozvoje.  Na  tyto  území  mají  být  do  budoucna  vypsány
speciální  národní  dotační  tituly  MMR i  Olomouckého kraje.  Za MAS Hranicko byli  do PS vyslání
manažer F. Kopecký a pracovnice Poradny pro rodinu A. Mikšánková, PS bude ustavena v září a bude

https://opjak.cz/wp-content/uploads/2024/05/Prezentace-Sablony-II.pdf
https://opjak.cz/wp-content/uploads/2024/05/Prezentace-Sablony-II.pdf
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fungovat nejspíš do konce roku 2024. Kopecký dále vedení města Hranice navrhl, aby se členy PS stali
též vybraní starostové obcí a zástupci podnikatelské sféry, ideálně z členské základny MAS. Na tento
návrh  jsme  zatím  neobdrželi  odpověď.  Intervenční  studie  je  důležitá  především  jako  sběrnice
strategických projektových záměrů regionu. Stránky věnované intervenčním studiím, doporučujeme
p r o  p o r o v n á n í  n a p ř .  Z á b ř e h  n e b o  K o n i c e :
https://www.olkraj.cz/hospodarsky-a-socialne-ohrozena-uzemi-hsou-cl-5685.html  

Zapsala: Žaneta Rosová, DiS.
Vojtěch Skácel

Předseda Výboru MAS

https://www.olkraj.cz/hospodarsky-a-socialne-ohrozena-uzemi-hsou-cl-5685.html

